

وصف المقررات : Courses description

<p>Introduction To Nursing /1/</p>	<p>أساسيات التمريض /١/</p>
<p>This course will introduce various concepts of nursing practice with emphasis on Gordon's Functional Health Patterns (FHP's). Students will gain knowledge related to theoretical communication skills, critical thinking skills, nursing process and will be expected to incorporate theory into practice. Students will provide safe and competent nursing care at a primary level.</p>	<p>سوف يقدم هذا المقرر نماذج متنوعة عن التطبيق التمريضي مع التركيز على نموذج غوردون الصحي (النماذج الصحية الوظيفية). سوف يحصل الطالب على معرفة مرتبطة بالأفكار النظرية والقيم ومعايير المهنة علاوة على ذلك سوف يدرس الطالب مهارات الاتصال العلاجية - مهارات التفكير المنطقي والعملية التمريضية ومن المتوقع من الطالب أن يطبق المعلومات النظرية في العملي .سوف يقدم الطالب عناية تمريضية أولية آمنة وذات كفاءة عالية المستوى الأولي.</p>
<p>Fundamentals of nursing /2/</p>	<p>أساسيات التمريض /2/</p>
<p>This course introduces students to different concepts of nursing practice with emphasis on identifying the patient needs, developing communication skills and use of the nursing process. Student will gain knowledge related to theoretical concepts, values, and norms of the profession, while learning skills for providing basic nursing care to patients in hospital setting. Gordon s' functional health pattern (FHPs) will be used to assess patient needs.</p>	<p>هذا المقرر يعرف الطلاب بالمفاهيم المختلفة للممارسة التمريضية مع التركيز على تحديد حاجات المريض، وتطوير مهارات الاتصال واستخدام العملية التمريضية. الطلاب سوف يكسبون المعرفة المرتبطة بالمفاهيم النظرية والقيم ومعايير المهنة، وأثناء ذلك يتعلمون المهارات لتقديم الرعاية التمريضية الأساسية للمرضى في أماكن المستشفى .</p>
<p>Physiology /1/</p>	<p>علم وظائف الأعضاء /١/</p>
<p>This course introduces students to the function of the human body. Knowledge of physiology will provide a better understanding and integration to theoretical & clinical practice in nursing care situation.</p>	<p>يشكل هذا المقرر مدخلاً للطلاب إلى وظائف جسم الانسان. ستزود معلومات الفيزيولوجيا الطلاب بالقدرة على فهم ودمج المهارة السريرية والنظرية في مواقع العناية التمريضية.</p>
<p>Physiology /2/</p>	<p>علم وظائف الأعضاء /٢/</p>
<p>This course introduces students to the function of the human body. Knowledge of physiology will provide a better understanding and integration to theoretical & clinical practice in nursing care situation.</p>	<p>يعرف هذا المقرر الطلاب إلى وظائف الجسم البشري. معرفة الفيزيولوجيا سوف تؤمن فهماً أفضل ودمجاً للممارسة العملية والنظرية في وضع العناية التمريضية.</p>
<p>Applied Anatomy /1/</p>	<p>التشريح التطبيقي /١/</p>
<p>This course introduces students to the external and internal structure and the physical relationships between body parts. Knowledge of Anatomy will provide a better understanding and integration to theoretical & clinical practice in nursing care situation.</p>	<p>يشكل هذا المقرر مدخلاً إلى البنية الداخلية والخارجية للجسم البشري، ويوضح العلاقة بين أعضاء جسم الانسان. ستزود معلومات التشريح الطلاب بالقدرة على فهم ودمج المهارة السريرية والنظرية في مواقع العناية التمريضية.</p>
<p>Applied Anatomy /2/</p>	<p>التشريح التطبيقي /٢/</p>
<p>This course introduces students to the external and internal structure and the physical relationships between body parts. Knowledge of Anatomy will provide a better understanding and integration to theoretical & clinical practice in nursing care situation.</p>	<p>يعرف هذا المقرر الطلاب على التركيب الداخلي والخارجي والعلاقات التشريحية بين أجزاء لجسم الجسم. معرفة علم التشريح سوف تؤمن فهماً أفضل ودمجاً للممارسة العملية والنظرية في العناية التمريضية.</p>
<p>Foreign Language /1/</p>	<p>اللغة الأجنبية /١/</p>
<p>This course is designed to develop the students' oral communication and presentation skills. It also aims to improve their reading and writing skills by using a variety of nursing and non- nursing texts.</p>	<p>هذا المقرر مُصمم ليطور مهارات الاتصال الشفهية ومهارات التقديم. ويهدف ليحسن مهارات القراءة والكتابة باستخدام مختلف النصوص التمريضية وغير التمريضية</p>
<p>Foreign Language /2/</p>	<p>اللغة الأجنبية /٢/</p>
<p>This course is designed to enhance the student's listening, speaking, reading and writing skills related to the nursing context.</p>	<p>هذا المقرر مصمم لتحسين استماع وتكلم وقراءة الطلاب ومهارات الكتابة المرتبطة بسياق التمريض.</p>
<p>Computer and Health Benefits</p>	<p>الحاسوب واستخداماته الصحية</p>
<p>This non- clinical course is designed to augment the computer skills required in clinical and scholastic settings. Student will study computer applications in nursing education and practice. Students will acquire skills in using basic applications such as word processors, spreadsheets, databases, presentation software, and communication packages .</p>	<p>هذا المقرر مُصمم ليطور مهارات الحاسوب المطلوبة في الأماكن الدراسية والتدريبية. الطلبة سيدرسون تطبيقات الحاسوب في علم التمريض والممارسة. الطلبة سيكتسبون مهارات في استخدام التطبيقات الأساسية (word-Excel - access) عرض القرص المرن وحزم الاتصال.</p>

<p align="center">Bio- Organic Chemistry</p>	<p align="center">الكيمياء العضوية والحيوية</p>
<p>This course is intended to provide the health professional with an understanding of the major organic substances of living organisms, proteins, carbohydrates and lipids, their structure analyses and biochemical functions. It also provide an introduction to the chemistry of bioenergetics, metabolism, biosynthesis and molecular biology.</p>	<p>هذا المقرر معد لتأمين تخصصا صحيا مع فهم المواد العضوية الرئيسية للكائنات الحية، البروتينات، الكربوهيدرات، والشحوم وتحليل تركيبها ووظائفها الكيميائية الحيوية. إنه أيضا يؤمن مدخلا لعلم الطاقة الحيوية والأيض والتركييب الحيوي والبيولوجيا الجزيئية.</p>
<p align="center">History, Issues, Trends, in Nursing</p>	<p align="center">التمريض: تاريخه واتجاهاته وقضاياه</p>
<p>This course includes the historical development of nursing profession, health services systems, and discusses its position in those systems. Moreover, this course also discusses the image of nursing in the society and its effects on the profession, in addition, the roles which devise nursing profession and rights of individual in health and illness; as well, it is an introduction to the concept of Ethics. It provides opportunities for discussion of concepts on moral, ethical, legal and professional responsibilities of nurses, patients, and institutions. Furthermore, this course addresses to history of nursing in Syria, Arab countries, and the world, additionally it will help the students to identify ethical concerns and try to contribute in nursing practice.</p>	<p>يتضمن هذا المقرر التطور التاريخي لمهنة التمريض، أنظمة الخدمات الصحية، و يناقش وضع مهنة التمريض في هذه الأنظمة، وكذلك يستعرض نظرة المجتمع لمهنة التمريض وتأثير هذه النظرة على المهنة. إضافة إلى ذلك يتطرق إلى القوانين المنظمة للمهنة وحقوق الفرد في الصحة والمرض، كما أنه مقدمة لأداب وأخلاقيات مهنة التمريض. يوفر للطلبة الفرص لمناقشة مفاهيم المسؤوليات المعنوية والأخلاقية والقانونية والمهنية المتعلقة بالمرضى والممرضين والمؤسسة الصحية. يتطرق المقرر أيضا إلى تاريخ التمريض في العالم وفي البلاد العربية وفي سوريا ويعمل هذا المقرر على تعريف الطلبة بالاتجاهات الحديثة في تطوير جانبي التطبيق والتعليم لمهنة التمريض.</p>
<p align="center">Applied sciences</p>	<p align="center">العلوم التطبيقية</p>
<p>This course focuses on the scientific principles and concepts from Physics and Chemistry and their applications to nursing practice.</p>	<p>يركز هذا المقرر على المبادئ والمفاهيم العلمية في الفيزياء والكيمياء وتطبيقاتها في الممارسة التمريضية.</p>
<p align="center">Adult Nursing /1/</p>	<p align="center">تمريض البالغين /1/</p>
<p>This course aimed to furnish learners with the knowledge and skills to care for an adult patient admitted to the hospital with a disease condition. It emphasizes on effective utilization of nursing process to provide care to the client and facilitate them in restoration of optimum health. Assessment Tool has been utilized as a tool for recognizing the responses towards disease process on individuals and their families and plan care accordingly. Specific nursing skills and procedures necessary to care for ill patients are included. Learners are exposed to the variety of clinical settings to integrate theory into practice under supervision.</p>	<p>هذا المساق يهدف إلى تزويد المتعلمين بالمعارف والمهارات اللازمة لرعاية المرضى الكبار المقبولين في المستشفى في حالة المرض. وهو يؤكد على الاستخدام الفعال للعملية التمريضية من أجل توفير الرعاية للمرضى ومساعدتهم في استعادة الصحة المثلى. وقد تم استخدام أداة تقييم تستخدم للتعرف على ردود فعل المرضى وأسره تجاه المرض وفقا لخطة الرعاية التمريضية. كما تم إدراج المهارات التمريضية الخاصة اللازمة لرعاية المرضى. يتعرض المتعلمون لمختلف البيئات العملية والسريية لوضع المعلومات النظرية موضع التطبيق تحت إشراف المدربين.</p>
<p align="center">Adult Nursing /2/</p>	<p align="center">تمريض البالغين /2/</p>
<p>This course provides opportunities to learners to give safe & competent care for patients with various systems of Human body. They are assisted in development of critical thinking and nursing judgment while caring for a wide variety of patients including those who require long term care with emphasis on patient teaching and discharge planning .</p>	<p>هذا المقرر يزود المتعلمين بالقدرة على تقديم الرعاية الآمنة والشاملة للمرضى المصابين باضطرابات. سيساعد الطلاب على تطوير التفكير المنطقي والمحاكمة العقلية خلال تطبيق العناية بالمرضى المصابين بإصابات مختلفة بمن فيهم المرضى الذين يحتاجون لرعاية طويلة الأمد مع التركيز على تثقيف المريض وخطة التخرج.</p>
<p align="center">Health Nursing assessment</p>	<p align="center">التقييم الصحي التمريضي</p>
<p>An introduction to the content and skills needed to assess the basic health status of individual and community. These skills can be applied to nursing care in a wide variety of clinical settings. This course emphasizes history taking and physical examination skills.</p>	<p>مقدمة للمحتوى والمهارات اللازمة لتقييم الحالة الصحية الأساسية للفرد والمجتمع. وهذه المهارات يمكن أن تطبق على الرعاية التمريضية في طائفة واسعة من الأماكن السريرية. هذا المقرر يؤكد أخذ التاريخ ومهارات الفحص البدني.</p>
<p align="center">Pathophysiology</p>	<p align="center">علم وظائف الأعضاء المرضي</p>
<p>This course provides learners with the opportunities to build on, the concepts and knowledge about the endocrine& neurological related disorders and their impact on the functional status of the body. It also deals with the responses of the body that participate in manifestation of disease. The usefulness of knowledge , skills and attitudes to the nurse in his / her problem solving in the hospital ,to determine factor in the selection and integration of the content</p>	<p>هذا المنهاج يزود المتعلمين بالفرص لبناء المفاهيم والمعرفة عن اضطرابات الجهاز العصبي والغدد الصماء ذات الصلة وأثرها على الحالة الوظيفية للجسم. كما أنه يتعامل مع استجابات الجسم التي تشارك في مظهر من مظاهر المرض. الفائدة من المعارف والمهارات والاتجاهات للممرض في حل المشاكل في المستشفى، لتحديد العوامل في اختيار وتكامل المحتوى.</p>

<p align="center">Communication Skills</p>	<p align="center">مهارات التواصل</p>
<p>This course deals with the most important decision skills which are taught in human life, which depends on it a large part of its effectiveness and its impact and its success in life. the importance of the decision of the fact that dealing with people of the art of the most important. Therefore, the aim of this decision to give the requesting information on the interface and communication skills with patients.</p>	<p>يتناول المقرر أهم المهارات التي يتعلمها الانسان في حياته والتي يتوقف عليها جزء كبير من فاعليته وتأثيره ونجاحه في الحياة. ومن كون التعامل مع الناس فن من أهم الفنون. لذلك يهدف هذا المقرر إلى إكساب الطالب المعلومات المتعلقة بالتواصل ومهارات التواصل مع المرضى.</p>
<p align="center">Pharmacology /1/</p>	<p align="center">علم الأدوية /1/</p>
<p>The course emphasizes on knowledge about drugs, their classification, therapeutic effects, anticipated reactions, toxic effects, and abuse. At this level, the emphasis is on application of concepts to patient care situations, including Patient assessment, drug dosage calculations and ammunition, patient and Family teaching and documentation of patient responses to specific medications. Major emphasis will be placed on nursing management practices that minimize Adverse effects and maximize therapeutic effects for patients, including the role of the nurse in pharmacological research.</p>	<p>يركز المنهاج على علم الأدوية، تصنيفها، الآثار العلاجية، وردود الفعل المتوقعة، والآثار السامة، والاستخدام غير السليم. عند هذا المستوى، يتم التركيز على تطبيق مفاهيم الرعاية لحالات المرضى، بما في ذلك تقييم المريض، حساب وإعطاء جرعة الدواء، تعليم المريض وأسرته وتسجيل تجارب المريض لأدوية معينة. وسيكون هناك تركيز رئيسي على ممارسات إدارة التمريض التي تقلل الآثار السلبية وتزيد الآثار العلاجية للمرضى، بما في ذلك دور الممرضة في مجال البحوث الدوائية.</p>
<p align="center">Pharmacology /2/</p>	<p align="center">علم الأدوية /2/</p>
<p>The course emphasizes on knowledge about drugs, their classification, therapeutic effects, anticipated reactions, toxic effects, and abuse. At this level, the emphasis is on application of concepts to patient care situations, including Patient assessment , drug dosage calculations and ammunition, patient and Family teaching and documentation of patient responses to specific medications.</p>	<p>يركز المنهاج على علم الأدوية، تصنيفها، الآثار العلاجية، وردود الفعل المتوقعة، والآثار السامة، والاستخدام غير السليم. عند هذا المستوى، يتم التركيز على تطبيق مفاهيم الرعاية لحالات المرضى، بما في ذلك تقييم المريض، حساب وإعطاء جرعة الدواء، تعليم المريض وأسرته وتسجيل تجارب المريض لأدوية معينة. وسيكون هناك تركيز رئيسي على ممارسات إدارة التمريض التي تقلل الآثار السلبية وتزيد الآثار العلاجية للمرضى، بما في ذلك دور الممرضة في مجال البحوث الدوائية.</p>
<p align="center">Behavioral Psychology</p>	<p align="center">علم النفس السلوكي</p>
<p>This course will help the learner understand human behavior and provide insight into one's personal attitudes, responses to everyday situation and interactions. It will further assist students to understand the way psychology can address issues concerning various spheres of life.</p>	<p>هذا المنهاج سيساعد المتعلم على فهم السلوك البشري ويزوده برؤية الى مواقف الشخصية وردود الأفعال لكل حالة وتفاعلات اليومية. هو سيساعد الطلاب لفهم أكثر طرق علم النفس التي يمكن أن تهتم بالقضايا التي تتعلق بمجالات مختلفة من الحياة .</p>
<p align="center">Microbiology</p>	<p align="center">علم الأحياء الدقيقة</p>
<p>This course is designed to furnish the learners with the knowledge of basic Concepts and scientific of Microbiology .It is facilitates the Learners to Learn the application of principles of Microbiology in hospital, community and Environment.</p>	<p>هذا المساق يهدف إلى تزويد المتعلمين بالمعرفة الأساسية والمفاهيم والمبادئ العلمية لعلم الأحياء المجهرية الدقيقة وهو يسهل على المتعلمين تعلم تطبيق مبادئ علم الأحياء الدقيقة في المستشفى والمجتمع والبيئة .</p>
<p align="center">Foreign Language /3/</p>	<p align="center">اللغة الأجنبية /3/</p>
<p>This course is designed to the learners' reflective skill in reading and using specified grammatical structures.t also improve their presentation skills. It also gives them information about medical terms and expression.</p>	<p>يهدف هذا المقرر إلى تطوير وتعزيز المتعلمين مهارات التفكير. والمساق ايضاً يعطي الطلاب ممارسة في استخدام بناء قواعد (نحوي) محدد. كما أنه يحسن من مهارات العرض أو تقديم الموضوعات حول تعبير ومصطلحات طبية.</p>
<p align="center">Foreign Language /4/</p>	<p align="center">اللغة الأجنبية /4/</p>
<p>This course is designed to develop and enhance the learners' critical thinking skills. The course also gives students practice in using specified grammatical structures. It also augments their presentation skills, it develops the student's knowledge about structure and functions of body systems in English.</p>	<p>هذا المقرر مصمم لتعزيز وتطوير مهارات الانعكاس لدى المتعلمين. يعطي هذه المقرر الطلاب أيضاً ممارسة على استخدام بناء قواعد خاص. وهي أيضاً تطور مهارات العرض وهو يطور معلومات الطلاب حول بني ووظائف الجسم بالإنكليزية.</p>
<p align="center">Clinical and Applied Nursing</p>	<p align="center">التغذية السريرية والتطبيقية</p>
<p>This course is designed to build up the understanding of the role of nutrition in the prevention & treatment of diet related diseases, both in the community & hospital settings. And it will give and advances understanding of the practical aspects of nutrition too.</p>	<p>يهدف هذا المنهاج إلى بناء فهم دور التغذية في الوقاية والعلاج من الأمراض تبعاً إلى النظام الغذائي ، سواء في المجتمع أو المستشفى، وسوف يعطي الفهم للجوانب العملية للتغذية أيضاً.</p>
<p align="center">Forensic Medicine</p>	<p align="center">الطب الشرعي</p>
<p>This course studies of the medical proceed for live and death people and clarifying its forms and the study of false medical nursing.</p>	<p>يدرس العلوم الطبية الجنائية للأحياء والوفيات وبجميع أشكالها ودراسة الأخطاء الطبية التمريضية.</p>

<p style="text-align: center;">Environment Science</p>	<p style="text-align: center;">علوم البيئة</p>
<p>This course taught to second academic year in the faculty of nursing and aims to learning and training students on the comprehensives of environmental sciences and pollutions that impacted on the elements of main components of environment as follows, air, water and soil. In addition to the sources of pollution and the healthy sides effects resulting from the mentioned pollutions such as it diseases and signs on human and other (animal and plants). Also it learns the possibility of limitation of that pollutions, in addition to the management medical residues starting from the first point of the processes I e assort processing, collection from the source to transportation and treatment and final diminished of these residues and it bad effects on environment and humans.</p>	<p>يهدف مقرر علوم البيئة لطلاب سنة ثانية كلية تمريض إلى تعليم وتدريب الطلاب على مفهوم علوم البيئة والتلوث الذي يصيب عناصر البيئة الأساسية وهي الهواء والماء والتربة ومصادر التلوث والآثار الصحية المترتبة على هذا التلوث وأمراضه وأعراضه على الإنسان والكائنات الأخرى وكيف يمكن الحد منه بالإضافة إلى إدارة النفايات الطبية الصلبة من الفرز والجمع في المصدر إلى النقل والمعالجة والتخلص النهائي من هذه النفايات والآثار السلبية لها على البيئة والإنسان.</p>
<p style="text-align: center;">Maternity and Women Health Nursing</p>	<p style="text-align: center;">تمريض الأمومة وصحة المرأة</p>
<p>This course will focus on the role of Community Health Nurses in providing family centered care with focus on maternal and Women health. Emphasize on family centered care, prevention of illness, promotion and maintenance of health and rehabilitation. It also provides students with knowledge and skills to facilitate care of childbearing women and care of infants and young children and women. The other important Primary Health Care component in this course includes Family Planning and prevention of Communicable Diseases through immunization.</p>	<p>هذا المقرر سيركز على دور ممرضات صحة المجتمع في توفير الرعاية الصحية مع التركيز على الأمهات والأسرة. ويؤكد على الرعاية الصحية والوقاية من المرض، تعزيز وصيانة الصحة والتأهيل. كما أنه يتيح للطلاب ذوي المعرفة والمهارات في تيسير الرعاية من إنجاب المرأة ورعاية الأطفال الرضع والأطفال الصغار والنساء. إن المهمة الأخرى للرعاية الصحية الأولية في هذا المسار يتضمن تنظيم الأسرة، والوقاية من الأمراض المعدية خلال التطعيم.</p>
<p style="text-align: center;">Health Education</p>	<p style="text-align: center;">التثقيف الصحي</p>
<p>This course introduces the basic concepts of adult learning in order to better understand one 's individual learning process and strategies to facilitate the learning of others in various health care settings. An underlying premise is that learning is a life- long process. Theory will be linked with practical teaching and learning principles. Learning will mainly occur through activities and participation in class.</p>	<p>هذا المقرر يقدم المفاهيم الأساسية لتعليم البالغين لفهم أفضل لعملية التعلم الفردي والاستراتيجيات لتسهيل تعلم الآخرين في أماكن العناية الصحية المختلفة. المسلمات والفرضيات الأساسية تقول بأن التعلم عملية دائمة. التعلم سيحدث بشكل رئيسي خلال النشاطات والمشاركات في الصف.</p>
<p style="text-align: center;">Emergency Nursing</p>	<p style="text-align: center;">تمريض الطوارئ</p>
<p>This clinical course focus on identifying individual and family nursing problems and predicting the compensatory, adaptive and behavioral responses to stressful events Gordo's functional health pattern is the framework used. Students will learn to deal with patients in Emergency room. They are assisted in development of critical thinking and nursing judgment while caring for a wide variety of patients including those who require long term care with emphasis on patient education and discharge planning. Emphasis is placed on the utilization of nursing process in extending holistic nursing care to the patients and their families.</p>	<p>يركز هذا المقرر على تحديد المشاكل التمريضية الخاصة بالفرد والأسرة وتوقع ردود الفعل والتكيف السلوكي مع الأحداث الطارئة والاستفادة من نموذج غوردون الصحي بشكل فعال عند تقديم الرعاية، تعليم الطلاب كيفية التعامل مع المرضى في غرفة الطوارئ وتنمية قدراتهم الفكرية أثناء رعايتهم لفئة واسعة من المرضى بمن فيهم أولئك الذين يحتاجون إلى رعاية طويلة الأمد مع التركيز على تصنيف المرضى وينصب التركيز على الاستفادة من العملية التمريضية في تقديم الرعاية التمريضية الشاملة للمرضى وعائلاتهم.</p>
<p style="text-align: center;">Child Health Nursing</p>	<p style="text-align: center;">تمريض صحة الطفل</p>
<p>The focus of this is to develop knowledge, skills and attitudes in the care of children in primary, secondary and tertiary settings. Learners will apply concepts related to growth and development and its deviation in all aspects of children's health.</p>	<p>يهدف هذا المقرر إلى تطوير المعرفة والمهارات والاتجاهات في رعاية الأطفال في مواقع الرعاية الأولية والثانوية والثلاثية، وفيه يطبق الطلبة مفاهيم النمو والتطور في العملية التمريضية ، واتجاهاتها في جميع جوانب صحة الطفل.</p>
<p style="text-align: center;">Introduction to Biostatistics</p>	<p style="text-align: center;">مقدمة في الإحصاء الحيوي</p>
<p>This course is an introduction to basic statistical principles and their application to qualitative and quantitative research in health sciences. Rules governing use of descriptive and inferential statistics will also be explored in this course.</p>	<p>هذا المساق مقدمة إلى المبادئ الإحصائية الأساسية وتطبيقها في البحث النوعي والكمي في علوم الصحة. ستستعرض في هذا الفصل أيضا القواعد التي تحكم استعمال الإحصائيات الوصفية والاستنتاجية.</p>
<p style="text-align: center;">Geriatric Nursing</p>	<p style="text-align: center;">تمريض المسنين</p>
<p>Nurse plays an important role in holistic care approach to the older adults in clinical settings. Nursing students will apply nursing process, while taking care of older adult patients in the clinical settings. This course will focus on recovery strategies during chronic illness. It will emphasize on involvement of care givers in rehabilitation of older adult patients.</p>	<p>التمريض يلعب دوراً هاماً في النهج الشمولي لرعاية كبار السن في المراكز الصحية. سيطبق طالب التمريض العملية التمريضية لمرضى كبار السن. مع الحرص على رعاية المرضى الكبار في السن حسب الحالة السريرية. وهذا بطبيعة الحال سوف تركز على استراتيجيات الانتعاش خلال أمراض مزمنة. وسيكون لدى مقدمي الرعاية القدرة على إعادة تأهيل المرضى كبار السن.</p>

Methods OF Scientific Research	مناهج البحث العلمي في التمريض
An introduction to nursing research with emphasis on the research process and critical appraisal of existing nursing and related health literature .The course also stresses the application and relationship of research to nursing, and administration.	مقدمة في البحث في التمريض مع التركيز على عملية البحث وتقييم نقدي للتمريض والمراجع الصحية. المقرر أيضا يركز على العلاقة بين البحوث التطبيقية والممارسة التمريضية والتعليم والإدارة.
Nursing Ethics & Legislation	أخلاقيات وتشريعات المهنة
The course provides the students with behaviors principles that required followed up in the practicing of the profession, in addition to identifying with importance applied legislations and illustrating some behaves that may do not have fitted with the mentioned legislations.	يزود هذا المقرر الطلبة بالمبادئ الأخلاقية اللازمة إتباعها في ممارسة المهنة و تعريفهم بأهم التشريعات المتبعة و توضيح بعض السلوكيات التي تتعارض مع هذه التشريعات.
Public Health	الصحة العامة
Focusing on the concept of personal and public health as reflecting on the performance of individual that lead to understood of society health.	تعزيز مفهوم الصحة العامة والشخصية بما ينعكس على أداء الفرد ويعزز صحة المجتمع
Epidemiology & Infection Control	وبائيات وضبط العدوى
This course is considered as the introduction to basics major epidemiology methods. It concerns on the study of distribution of diseases or events that beyond to public health in determined society group and the study of the determined factors of those diseases. As it includes the processes of control of infection in hospitals.	هذا المقرر هو مدخل إلى المبادئ والطرق الرئيسية للوبائيات ويركز على دراسة توزيع الامراض أو الأحداث المتعلقة بالصحة العامة في مجموعة بشرية محددة ودراسة العوامل المحددة لهذه الأمراض، كما يتضمن أساليب ضبط العدوى في المشافي.
Mental Health Nursing	التمريض النفسي والصحة العقلية
This course will introduce a holistic approach in mental health nursing by applying the nursing process for patients and families in hospital settings. Personal and cultural perceptions, values, and beliefs about mental health and related problems will be explored. The need and relevance of community mental health care in Syrian will be discussed.	هذا المقرر سوف يقدم اتباع نهج شامل في تمريض الصحة النفسية عن طريق تطبيق العملية التمريضية للمرضى وعائلاتهم في المستشفيات. وسيتم استكشاف المفاهيم الشخصية والثقافية، والقيم، والمعتقدات حول الصحة النفسية والمشاكل ذات الصلة. وستتم مناقشة ضرورة وأهمية الرعاية الصحية النفسية المجتمعية في سورية.
Nursing Administration	الإدارة في التمريض
This course is designed to prepare nurses for assuming Leadership and Management roles within the Syria health care system. Theories, processes, tools, and responsibilities of leaders and managers will be explored along with their effective application in clinical setting.	هذا المقرر مصمم لإعداد ممرضين قادرين على تولي أدوار إدارية ورئاسية في نظام الرعاية الصحية في سوريا، إن كل مناهج ونظريات وأدوات ومسؤوليات المدير ورئيس التمريض سوف تتطور للأمام م خلال التطبيق الفعلي في مكان التدريب السريري.
Oncology Nursing	تمريض الأورام
The course is designed to prepare graduates with specialized knowledge, skill and attitude in providing quality care to cancer patients, their families and communities at primary, secondary, and tertiary levels of care.	يهدف المقرر إلى إعداد خريجين مزودين بالمعلومات والطرق والمهارات الكافية واللازمة لتقديم الرعاية الجيدة للمرضى المصابين بالسرطان بالإضافة لأسرهم ومجتمعاتهم على المستويات الأولية والثانوية والمستويات العلية من الرعاية.
Critical Care Nursing	تمريض الحالات الحرجة
The course builds on previous nursing courses (Health Assessment, Adult Health Nursing II, and Emergency Nursing). It focuses on concepts of Critical Care and analyzing client's problems so appropriate care could be planned with more advanced concepts. Learners are expected to apply critical care concepts, nursing process and implement evidence based care while integrating pathophysiological, psychosocial, spiritual, and cultural concepts and theories.	يعتمد المقرر على المقررات التمريضية السابقة (التقييم الصحي، تمريض البالغين ٢، وتمريض الطوارئ). وهو يركز على مفاهيم الرعاية الحرجة وتحليل المشاكل بحيث يمكن التخطيط للرعاية المناسبة مع مفاهيم أكثر تقدماً. ومن المتوقع أن يقوم المتعلمين بتطبيق مفاهيم الرعاية الحرجة، وتنفيذ خطة الرعاية القائمة على الأدلة مع دمج المفاهيم والنظريات النفسية المرضية والروحية والثقافية.
Community Health Nursing	تمريض صحة المجتمع
This course will focus on the role of Community Health nurses in providing family centered care with focus on maternal and Women health. Emphasize on family centered care, prevention of illness, promotion and maintenance of health and rehabilitation. Lt also provides students with knowledge and skills to facilitate care of childbearing women and care of infants and young children and women .The other important primary Health care component in this course includes Family planning and prevention of communicable Diseases through immunization	يقدم المقرر لطلاب التمريض الأسس والمعلومات الضرورية للتقييم والتخطيط والتطبيق والتقييم لرفع المستوى الصحي للفرد والأسرة والمجتمع خلال المراحل العمرية المختلفة وفي الأماكن المختلفة من المجتمع (المراكز الصحية الأولية والمدارس والمنازل والمراكز الاجتماعية) كما يمد المقرر الطالب بمعلومات عن نظام الرعاية الصحية في سوريا ويكسبه المهارات اللازمة لاستخدام مبادئ تعزيز الصحة والوقاية من الأمراض والتأهيل والرعاية الصحية الأولية والعناية الذاتية والصحة البيئية كإطار وهيكلا للتعرف على الاحتياجات والمشاكل الصحية للفرد والأسرة والمجتمع.

<p align="center">RESEARCH Project I & II</p>	<p align="center">مشروع بحثي /١/ و /٢/</p>
<p>This course is designed to provide an opportunity to BScN learners to enhance their nursing knowledge and skills in selected hospital clinical settings. Emphasis will be on integration and application of knowledge and skills from previous course work in order to demonstrate the ability to design provide manage and coordinate care in accordance with updated clinical guidance.</p>	<p>يهدف هذا المقرر إلى توفير فرصة لخريجي الإجازة بالتمريض لتعزيز معارفهم ومهاراتهم التمريضية في مراكز التدريب السريرية. وسيتم التركيز على توحيد تطبيق المعارف والمهارات من خلال العمل لإظهار القدرة على توفير تصميم وتنسيق إدارة الخدمات التمريضية المقدمة والعمل على توجيهها وتحديثها.</p>
<p align="center">Advanced Concepts in Nursing</p>	<p align="center">مفاهيم متقدمة في التمريض</p>
<p>The Advanced Concepts in Adult Health Nursing, is offered to registered nurses who possess knowledge and skills of nursing process. It aims to enhance their nursing knowledge and skills essential in caring for adult clients and their families in a health care setting. This course focuses on the concepts generated from framework known as Gordon's Functional Health Patterns.</p>	<p>المفاهيم المتقدمة في تمريض صحة البالغين، تعطى للممرضين السريريين الذين يمتلكون المعرفة والمهارات في العملية التمريضية. إنها تهدف إلى تعزيز معلوماتهم الأساسية ومهاراتهم التمريضية في رعاية المرضى البالغين وعائلاتهم في مجال الرعاية الصحية. يركز هذا المقرر على المفاهيم الناتجة عن الإطار المعروف بنمط غوردون الصحي الوظيفي.</p>
<p align="center">Senior Elective</p>	<p align="center">مهارات وممارسات سريرية اختيارية</p>
<p>This course is designed to provide an opportunity to BScN students to enhance their nursing knowledge and skills in selected hospital clinical settings. This course aims to facilitate students making a transition from the role of being students to novice clinical nurses.</p>	<p>هذا المقرر مُصمم لإعطاء فرصة للطلاب لتحسين معرفتهم ومهاراتهم في أماكن المستشفى السريرية المختارة. يُهدف هذا المقرر لتسهيل انتقال الطلاب من دور طلاب إلى الممرض/ة السريرية.</p>